
صفحه 7
چهار شنبه ۲7 دی ۱۳۹۶ 

۲۹ ربیع الثانی ۱4۳۹ - شماره۲۱۸۲۱

شهرستان ها
Shahrestan@Kayhan.ir

دیدگاه کوتاهازشهرستانها

پایصحبتمردم

رفع تصرف از اراضی دولتی
سرویس شهرســتان ها: مدیــر کل راه و شهرسازی لارستان 
گفت: در دو ماه اخیر بیش از 164 هزار مترمربع زمین به ارزش 156 
میلیارد و 969 میلیــون ریال رفع تصرف از اراضی ملی در حوزه این 

اداره کل داشته ایم.
باقری فرد افزود: این تصرفات در شهرهای گراش، لار، جویم، بیرم، 
خنج و گله دار بوده است که با هوشیاری کامل یگان حفاظت این اداره 
کل تمامی این اراضی شناسایی و پرونده آنها به مراجع قضایی ارسال 
و پس از اخذ دستور از دادستانی تمامی این اراضی از متصرفان بازپس 

گرفته شد.
بازنگری 1000 طرح هادی

ساری- خبرنگار کیهان: معاون عمران روستایی بنیاد مسکن 
کشور گفت: بازنگری طرح های هادی در 1000 روستای کشور امسال 

اجرایی می شود.
محمدرضا شــاملو با اشاره به اینکه مهلت ده ساله بیش از 5 هزار 
طرح هادی در کشــور به پایان رسید افزود: برای بازنگری این طرح ها 

نیاز به 250 هزار میلیارد تومان اعتبار است.
وی یادآور شــد: طی سه سال گذشته از محل بودجه قیر رایگان 
بیش از 40 میلیون مترمربع از معابر روســتایی آسفالت شده است و 
این در حالی است که 250 هزار کیلومتر از معابر روستایی دیگر نیاز 

به آسفالت و سنگفرش دارد.
شــاملو همچنین با بیان اینکه 39 هزار و 400 روســتای کشور 
مشمول طرح هادی است افزود: برای اجرای کامل این طرح ها، مشارکت 
دهیاری ها و روستاییان ضروری است که در روستاهای بالای 20 خانوار 

اجرایی می شود.
جشنواره ملی گل نرگس

اهواز- خبرنگار کیهان: ششــمین جشــنواره ملی گل نرگس 
همزمان با شروع برداشت گل از نرگس زارهای بهبهان برگزار شد.

استاندار خوزستان با اشاره به استقبال صورت گرفته از این جشنواره 
گفــت: گل نرگس می تواند به عنوان یک نماد از این منطقه برای کل 

کشور و در سطح بین المللی مطرح شود.
غلامرضا شــریعتی افزود: در این دیار استعداد رویش گل نرگس 
به صورت طبیعی وجود دارد هرچند که در شهرها و کشورهای دیگر 
نیز گل نرگس پرورش داده می شــود اما ژن این گل از این ســرزمین 

بوده است.
اجرای طرح جنگلانه

* دومین طرح جنگلانه با هدف احیای منابع طبیعی و همچنین 
توسعه کمربند سبز اهواز اجرا شد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز کلانشهر اهواز در حاشیه 
این مراســم گفت: نهضت فضای ســبز شهرســتان اهواز با همکاری 
ســازمان های مختلف مانند ســازمان منابع طبیعی، محیط زیست، 

فرمانداری اهواز و انجمن های حامی محیط زیست اجرا می شود.
حمید امیری فرد اجرای این طرح را در راستای توسعه فضای سبز 
عنوان و خاطرنشان کرد: طرح ایجاد کمربند سبز در سال 1390 آغاز 
و ظرف مدت یکسال به 800 هکتار رسید اما با تغییر مدیران شهرداری 

اعتباری برای توسعه این طرح تخصیص پیدا نکرد.
توسعه منطقه ویژه اقتصادی

تایباد- خبرنگار کیهان: مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی دوغارون 
گفت: با هدف توسعه منطقه ویژه اقتصادی دوغارون در چارچوب قوانین 
و مقررات عملیات آماده ســازی 500 هکتار از 1500 هکتار اراضی فاز 
دوم منطقه ویژه اقتصادی دوغارون با اعتبار 1000 میلیارد ریال توسط 
پیمانکاری مرکب از یک شرکت ایرانی و یک شرکت ترکیه آغاز می شود.
ناصرالدین گرامی گفت: با آغاز عملیات اجرایی زمینه اشتغال 200 

نفر از جوانان بومی منطقه فراهم می شود.
وی افزود: ســرمایه گذاران داخلی و خارجی زیادی اعلام آمادگی 
کرده اند که با تکمیل و بهره برداری از فاز توسعه در حوزه های صنعت- 
خدمات- درمان به دلیل همجواری با افغانستان و ولایت هرات به عنوان 

قطب اقتصاد کشور افغانستان پای کار بیایند.
توسعه باغات شیبدار

بندرعباس- خبرنگار کیهان: طرح ملی توسعه باغات در اراضی 
شیبدار برای نخستین بار در هرمزگان اجرا می شود.

مدیر امور باغبانی ســازمان جهاد کشاورزی هرمزگان گفت: این 
طرح با استفاده از اعتبارات ملی در قالب تهیه نهال یارانه دار در سطح 
70 هکتار از زمین های شیبدار شهرستان حاجی آباد از اوایل بهمن ماه 

تاپایان اسفند اجرا می شود.
مسعود گرگیج افزود: در این طرح نهال های یارانه دار انجیر و انگور 

به صورت رایگان در اختیار باغداران قرار می گیرد. 
وی تصریح کرد: پوشش  عرصه های منابع طبیعی، توسعه باغ ها در 
اراضی مستعد شیبدار، جلوگیری از فرسایش خاک، استفاده بهینه از 
منابع آبی و خاکی اســتان، تحقق اهداف سیاست  اقتصاد مقاومتی و 

اشتغال زایی از مهمترین اهداف اجرای این طرح است.
برگزاری جشنواره اقوام

* مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگری هرمزگان گفت: جشنواره 
اقوام ایرانی و خلیج فارس با همکاری شهرداری، استانداری و اداره کل 
میراث فرهنگی هرمزگان با برنامه های متفاوت در بندرعباس برگزار شد.

محســن ضیایی اجرای موســیقی و آیین های اقــوام مختلف از 
سراســر کشور، نمایش و فروش صنایع دســتی هنرمندان استان های 
مختلف، ایجاد سیاه چادر عشایر و اقوام مختلف را از جمله برنامه های 
این جشــنواره عنوان کرد و افزود: همچنین معرفی و فروش سوغات 

استان های شرکت کننده از دیگر برنامه های این جشنواره بود.
وی هدف از برگزاری این نوع جشــنواره ها را آشنایی با آیین ها و 
سنت های اقوام ایرانی در سطح جامعه و گردشگران دانسته و افزود: 20 
اســتان در بخش نمایشــگاه صنایع دستی جشــنواره اقوام ایرانی در 

بندرعباس شرکت داشتند.
خودروی اطفاء حریق

بابل- خبرنگار کیهان: مراســم بهره برداری رسمی از 4 دستگاه 
خودروی دو منظوره اطفاء و امداد و نجات با گرامیداشــت شــهدای 

آتش نشان حادثه پلاسکو در سازمان آتش نشانی بابل برگزار شد. 
ملایی ریاست شورای اسلامی شهر بابل اظهار داشت:  با مشارکت 
مردم و جذب اعتبارات می بایست نسبت به خریداری جدیدترین امکانات 
و تجهیزات، خصوصا خودروی بالابر یا نردبان دار متناسب با مجوزهای 

اعطایی به سازندگان برای سازمان آتش نشانی اقدام شود.
دابوئیان مدیرعامل ســازمان نیز عنوان کرد: این خودروها از محل 
بودجه و اعتبارات داخلی شهرداری و سازمان آتش نشانی که با پرداخت 

عوارض توسط شهروندان عزیز تامین می شود خریداری شده است.
پرده برداری از تصویر شهید

شهرکرد- خبرنگار کیهان: همزمان با فرارسیدن سالروز آغاز 
عملیات غرورآفرین کربلای 5 از تابلوی سردار سرافراز سپاه اسلام شهید 
ایرج  آقا بزرگی رونمایی شد. در این مراسم سردار اکبری با گرامیداشت 
یاد و خاطره  شهدای انقلاب و جنگ تحمیلی به ویژه شهدای غرورآفرین 
کربلای 5 از حضور پرشور آحاد مردم استان راهپیمایی »تجلی وحدت 

و اقتدار ملی« تجلیل کرد.
وی به نام گذاری بزرگراه های استان به نام سرداران شهید اشاره کرد 
و افزود: بزرگراه شهرکرد،  نافچ، وردتجان به شهرستان بن به نام شهید 
عملیات کربلای 5 سردار شهید »حاج ایرج آقابزرگی« نام گذاری شد.

آبیاری با سیستم تحت فشار
مشهد- خبرنگار کیهان: معاون خدمات و محیط زیست شهری 
شهرداری مشهد گفت: 80 درصد فضای سبز مشهد به صورت سیستم 

تحت فشار و یا مکانیکی آبیاری می شود.
خلیل الله کاظمی اظهار داشت: 20 درصد فضای سبز این کلانشهر 

با تانکر سیار و اغلب با آب غیرشرب آبیاری می شود.
وی با اشــاره به پیگیری احداث تصفیه خانه محلی در مشهد برای 
تامین آب مورد نیاز فضای ســبز افزود: برای کاشت درختان و گل ها 

نیز بیشتر از گونه هایی استفاده می شود که نیاز به آبیاری زیاد ندارد

شعارهای دلچسب
بیش از 25 سال است که مقامات و مسئولان پایتخت نشین 
و بعضی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در سفر به جزیره 
کیش و با حضور در نمایشگاه ها، همایش ها و... اعلام می دارند 
کیش به زودی به مرکز سرمایه گذاری بین المللی و پل ارتباطی 
با کشورهای جهان پایگاه و یا پایلوت ترانزیت تجارت بین المللی 
با کشورهای همسایه و جهان، مرکز بین الملل خدمات حمل و 
نقل هوایی بار، دروازه ورود سرمایه گذاران و گردشگران خارجی 
به داخل کشور، پایگاه بورس داخلی و بین المللی و پل ارتباطی 

اقتصادی با کشور قطر تبدیل می شود.
مردم این جزیره از مســئولان می پرســند این شــعارهای 

دلچسب و ایده آل کی اجرا و عملیاتی می شود.
جزیره کیش - فریدون پری نژاد

سرگردانی 5 ساله در دادگاه
15 سال پیش وکالت فروش منزلم را به فردی دادم مشروط 
به اینکه فروش ولو به خود وکیل با تحویل وجه به من و دریافت 
رســید معتبر صورت گیرد. اما وی منــزل بنده را به نام خود 
کرد و بهایی نیز پرداخت نکرد. به خاطر سوءاســتفاده ای که از 
وکالت نامه ام کرده بود شــکایت کردم اما قاضی حکم داد که او 
خانه را به نام خود صلح کرده و نمی توانیم حکم سوءاستفاده برای 
ایشان اعمال کنیم و فقط باید پول ملک را بدهد در تجدیدنظر 
قاضــی دوم حکم داد که خیانــت در امانت کرده و باید عنوان 
شکایتم را عوض کنم، 5 سال است پیگیر این پرونده هستم و 
8 قاضی تاکنون بر روی پرونده نظر داده اند و برای تجدید رای 
هر بار 2 میلیون تومان حق دادرســی و درمجموع 10 میلیون 
تومان هزینه کرده ام اما هنوز نتیجه ای نگرفته ام به خاطر اینکه 
هر بار عنوان شــکایتم را براســاس حکم قاضی پرونده تغییر 
می دهــم اما قاضی بعدی حکم دیگری صادر می کند و چون با 
عنوان شکایتم همخوانی ندارد به تجدیدنظر سپرده می شود و 
این چرخه همچنان ادامه دارد. استدعا دارم قانون گذار محترم 
به این مشــکل من و امثال من رسیدگی و این قانون را اصلاح 
کند. چرا قضات با درنظر گرفتن کل وجوه یک پرونده درمورد 

آن حکم صادر نمی کنند؟
اهواز - صنعت زاده

اصفهان- خبرنگار کیهان:
به بحران آب  با اشاره  شهردار اصفهان 
گفت: مسئله زاینده رود با همکاری بسیاری 
از ارگان هــا باید رفع شــود و در این باره 
نامه ای به رهبر انقلاب برای احیای زاینده رود 

نوشته ایم و از ایشان رهنمود خواسته ایم.
قدرت اله نوروزی با اشاره به ظرفیت استفاده 
از شــهرهای خواهرخوانــده اصفهان گفت: باید 
بخــش خصوصی در این راه وارد شــود تا بتواند 
در کشــورهای خارجی اقدامات اقتصادی داشته 
باشــد، برای این موضوع نیز با وزیر امور خارجه 

صحبت هایی داشته ایم.
وی همچنین در خصوص بافت فرسوده شهر 
اصفهان گفت: 20 درصد از مســاحت شهر بافت 
فرسوده است و اگر طبق طرح های قبلی سالانه 
10 درصد این بافت احیا می شــد، شــاهد این 
مشــکلات نبودیم، در این چند ساله 9/6 درصد 
بافت ها احیا شده است. برخی از بافت های فرسوده 

به جز بافت میراثی قابل احیا است.
وی در ادامه با اشــاره به شایعات مطرح شده 
در خصــوص تخریب خانه نائل گفت: خانه نائل 
در منطقه سه شــهرداری اصفهان قرار داشت و 
در کوچه ای واقع شــده بود که این خانه سد راه 
مردم بود، اما معلوم نیســت چه کسی شبانه آن 
را تخریب کرده و پس از بررسی ها مشخص شد 
مجموعه شهرداری نه تنها در تخریب خانه نائل 
نقشی نداشته، بلکه در حفظ و نگهداری آن تلاش 

زیادی کرده بود.
شــهردار اصفهان به اهمیــت وجود میراث 
تاریخی شــهر اصفهان تاکید کرد: به دنبال ثبت 
میراث تاریخی شهر اصفهان در یونسکو هستیم. 
از این رو با توجه به اینکه دو ســال پیش مدیر 
کل یونسکو در اصفهان قول داد محور فرهنگی 
تاریخی اصفهان را ثبت کند، اگر این اتفاق محقق 
شود 400 اثر تاریخی اصفهان جزو میراث جهانی 

می شود.

اردبیل- خبرنگار کیهان:
آزمایشگاه تخصصی ژنتیکی حفاظت از شتر دوکوهانه 
در استان اردبیل به عنوان تنها استان فعال در امر تکثیر 

و ازدیاد این نسل از شتر، راه اندازی می شود.
بهرام تکلــوی معاون بهبود تولیدات دامی ســازمان جهاد 
کشاورزی استان در جریان بازدید از مرکز حفاظت و نگهداری 
شــتر دوکوهانه در جعفرآباد با اعلام ایــن مطلب افزود: برای 
جلوگیری از انقراض نسل شتر دوکوهانه، سازمان جهاد کشاورزی 
استان با همکاری مرکز اصلاح نژاد دام کشور اقدام به خرید سه 
شتر دوکوهانه از جمعیت دامی استان کرد و در راستای تکثیر 

و ازدیاد این نسل برنامه ریزی کرد.
وی گفت: استان اردبیل تنها استان کشور در تکثیر و ازدیاد 
نسل شتر دوکوهانه به شمار می رود و هم اکنون تعداد جمعیت 

این نسل در استان به 151 نفر افزایش یافته است.
وی گفت: در جهت راه اندازی آزمایشگاه تخصصی ژنتیکی، 
بخــش خصوصی و جوانــان تحصیلکرده و متخصص رشــته 
دامپــروری می توانند بــا اخذ وام های کم بهــره در این زمینه 

سرمایه گذاری کنند.

بندرعباس- خبرنگار کیهان:
هرمزگان  منطقه ای  آب  مدیرعامل شرکت 
در سومین گردهمایی فصلی معاونین حفاظت 
و بهره برداری شرکت های آب منطقه ای کشور 
گفت: مصرف آب آشامیدنی و صنعت کل جزایر 
استان از طریق آب شیرین کن است و یک درصد 
آب استان از طریق شیرین سازی آب دریا تامین 

می شود.
هوشنگ ملایی افزود: بیشترین مصرف آب مربوط 
به بخش کشاورزی به میزان 88/5 درصد و 11 درصد 
هم در بخش آشــامیدن و تنها 0/5 درصد در بخش 
صنعت اســت که باید تلاش کنیــم از ظرفیت های 

صنعتی استان بیشتر استفاده کنیم.
وی اظهار داشت: میزان متوسط بارندگی در دوران 
16 و 17 ساله خشکسالی استان 133 میلیمتر بوده 
که با کاهــش 35 درصدی مواجه بــوده، در بخش 
رواناب هــا نیز 70 درصد کاهش داشــتیم و با توجه 

به بارندگی ها در سال جاری خشکسالی همچنان در 
استان ادامه دارد.

مدیرعامــل آب منطقه ای هرمزگان با بیان اینکه 
در اســتان 15 رودخانه اصلــی داریم که از ظرفیت 
آبدهی بالایی برخوردار می باشــند افزود: اگر بر روی 
رودخانه هایی که نزدیک دریا هستند سدهای کوچکی 
احــداث کنیم تامین آب خوبی صــورت می گیرد و 
می تواند جایگزین برداشت از منابع آب زیرزمینی شود.
ملایی خشکســالی قریب به 20 سال در استان، 
بیلان منفی اغلب دشــت ها، وقوع پدیده فرونشست 
زمین در دشــت های استان، از دسترس خارج شدن 
سریع روان آب ها، نبود الگوی کشت مناسب در بخش 
زراعی و باغی، عدم وجود توازن در بخش های مختلف 
مصرف آب، نبود بهره وری مناسب در بخش مصارف 
آب، نبود یگان حفاظت منابع آب و عدم مشــارکت 
مناسب ذینفعان در مدیریت منابع آب را از چالش های 

مهم استان در بخش آب برشمرد.

تبریز- خبرنگار کیهان:
بهره بــرداری آب منطقه ای  و  معاون حفاظت 
آذربایجان شرقی گفت: پاییز امسال،  کم بارش ترین 
پاییز آذربایجان شرقی در طول 50 سال گذشته بود 

که پشت سر گذاشتیم. 
مجتبــی جلیل زاده افزود: بــارش پاییزی در حوضه  
دریاچه ارومیه تا 40 درصد و قزل  اوزن 23 درصد کاهش 

یافته است. 
وی افزود: امســال 35 درصد روان آب ها کاهش یافت 
و در تابســتان نیز 7 درصد تبخیر منابع آب، افزایش پیدا 
کرد که اگر مجموع این شرایط ادامه داشته باشد با بحران 
روبه رو خواهیم شد و تابستان سال 97 مشکل جدی آب 
آشامیدنی خواهیم داشت. به گفته وی جمع آب ورودی 
سدهای استان در پاییز امسال 33 میلیون مترمکعب بود 
که 21 درصد نسبت به پاییز سال 95 کاهش یافته است.

وی ادامه داد: در ابتدای ســال آبی جاری ذخیره سد 

ســتارخان صفر شده بود. سد علویان مراغه فقط قادر به 
پاسخ دادن به 40 روز نیاز آبی است و این رقم برای سد 
ســهند 90 روز می باشد. ضمن آن که آب سد ستارخان 
31 درصد کاهش یافته و آب سد قلعه چای نیز 50 درصد 
کم شــده است و ذخایر آب سدهای استان 218 میلیون 

مترمکعب است. 
معاون حفاظت و بهره برداری آب منطقه ای آذربایجان 
شــرقی تصریح کرد: 30 درصد کاهش در سد سهند که 
بخشی از آب آشامیدنی تبریز را تامین می کند، وجود دارد 
و به دلیل برداشت های غیرمجاز ذخایر آب زیرزمینی تا 40 
درصــد افت دارد و بحران در حوضه آبریز دریاچه ارومیه 
شــدید شده و برای این که در تابســتان و روزهای گرم 
آب آشامیدنی تامین باشد، می بایست حداقل 10 درصد 
صرفه جویی در آب به عمل آید. وی افزود: بارش هایی که 
منجر به جاری شدن روان آب به منظور هدایت به دریاچه 

ارومیه بشود، وجود نداشته است.

پزشــکی  علوم  دانشــگاه  درمان  معاون 
زاهدان گفت: متاســفانه به علت عدم آگاهی 
خانواده ها، از هر هزار نوزاد متولد شده در استان 
به مشکلات  نوزاد  سیستان وبلوچســتان 65 

ژنتیکی مبتلا  هستند.
دکتر طباطبایی افزود: سیســتان و بلوچســتان 
جوان ترین استان کشور است که 38 درصد جمعیت 
آن زیر 15 سال هستند و بیشترین نرخ باروری کشور 

در این استان است.
وی گفت: میزان باروری در استان 3/9 و در کشور 
2/39 است که نشان دهنده تعداد فرزندانی است که 

یک مادر در دوران بارداری به دنیا می آورد.
وی خاطرنشان کرد: مرگ و میر نوزادان در استان 
کاهش یافته اســت و نسبت مرگ مادران هم به ازای 

هر تولد کاهش داشته است.
وی اظهار کرد: براساس آمار موالید ثبت احوال 17 
درصد مادران استان در منزل زایمان می کنند که آمار 

بالایی است و باید کاهش یابد.
طباطبایی همچنین از راه اندازی کمپین حمایت 
از زنــان باردار در اســتان بــه منظورحمایت از زنان 
باردار آموزش و مشاوره به مادران باردار، از بین بردن 

مشکلات تغذیه ای و ترویج زایمان طبیعی خبر داد.
وی افزود: در سیســتان و بلوچستان سالانه 100 
هزار نوزاد متولد می شوند که یک درصد از این تعداد 

فوت می شوند.
وی خاطرنشــان کرد: شاخص ســواد خانم ها در 
سیستان و بلوچستان 60 و در کشور 80 درصد است 

که 20 درصد با میانگین کشوری فاصله دارد.

رشت - خبرنگار کیهان:
مدیرکل شیلات از رشد 40 درصدی صید 
ماهیان استخوانی از سواحل دریای خزر در 

این استان خبر داد.
اسحاق شعبانی اظهار داشت: از ابتدای فصل 
صید سال جاری صیادان گیلانی 675 تن ماهی 
استخوانی از سواحل دریای خزر صید کرده اند که 
این مقدار در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 40 

درصد رشد داشته است.
وی ارزش ماهی های استخوانی صید شده را 
200 میلیــارد ریال عنوان کرد و افزود: 273 تن 
معادل 37 درصد از ماهیان استخوانی صید شده 
توسط صیادان گیلانی از نوع ماهی سفید، 376 
تن معــادل 58 درصد آن ماهی کفال و 25 تن 
مابقی از دیگر گونه ها نظیر سوف و سیم بوده است.

به گفته مدیرکل شیلات استان گیلان شرایط 
مساعد آب و هوایی و مهاجرت ماهیان استخوانی 
به سمت سواحل دریای خزر، علت اصلی افزایش 

صید امسال بوده است.
شــایان ذکر است 4 هزار صیاد گیلانی عضو 
50 تعاونــی صیدپــره در 350 کیلومتر از نوار 
ســاحلی دریای خزر در گیلان ماهی استخوانی 

صید می کنند.

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
تا  اســتاندار چهارمحال و بختیاری گفت: 
قبل از ابلاغ بودجه 1397 باید شــرح خدمات 
رفع مشکلات توسعه ای استان از سوی مدیران 

دستگاه های اجرایی ارائه شود.
اقبال عباســی در نخســتین نشست هم اندیشی 
توسعه پایدار چهارمحال و بختیاری با موضوع اسناد 
توسعه استان و شهرستان ها تأکید کرد: با ارائه شرح 
خدمات مورد نیاز رفع مشــکلات توسعه ای، نقشه راه 
توســعه این استان براساس تولید و اشتغال مشخص 

می شود.
وی افــزود: باید روش های تأمین مواد اولیه، نحوه 
تولیــد، خدمات و بازاریابی در طرح های توســعه ای 

چهارمحال و بختیاری مورد توجه باشد.
عباسی تصریح کرد: به همین منظور در هر کدام 
از شهرســتان های 9 گانه چهارمحال و بختیاری باید 
نوع طرح، میزان ســرمایه گذاری و مقدار اشتغالزایی 

مشخص شود.
وی بیان داشــت: در همین راستا توجه به تأمین 
زیرساخت های مورد نیاز برای سرمایه گذاری ضروری 

است.
اســتاندار اضافه کرد: توجه به مســائل زیســت 
محیطــی، منابع طبیعی، رعایت موارد قانونی و غیره 

نیز بایستی مورد توجه باشد.
عباســی اظهار کرد: تبلیغات واطلاع رســانی در 
خصوص طرح های مشخص شده برای شهرستان های 

چهارمحال و بختیاری ضرورت دارد.
وی ادامه داد: تعییــن اولویت ها، تکمیل زنجیره 
تولید، افزایش بهره وری، کاهش ضریب ریسک، افزایش 
شجاعت در مدیران و ارتقای فرهنگ سرمایه گذاری با 

هدف حمایت از سرمایه گذار مورد توجه باشد.

بندرعباس- خبرنگار کیهان:
نخستین محموله بریکت گرم از مجتمع 
بندری شهید رجایی بندرعباس صادر شد.

ایــن محموله 25 هزار تنی، بــه ارزش پنج 
میلیون و 500 هزار دلار به مقصد کشــورهای 
سوریه، هند و عمان بارگیری شد و تا پایان سال 
150 هــزار تن بریکت گــرم از هرمزگان صادر 

می شود.
ایران ســومین کشور در خاورمیانه و نهمین 
کشــور در دنیا دارنده تکنولــوژی تولید بریکت 

گرم است.
برای نخســتین بار در کشــور است که آهن 
اســفنجی به شــکل بریکت گرم در بندرعباس 

تولید می شود.
ماندگاری بالا و مقاومت در برابر اکسیدشدن 
و زنگ زدگی از مهم ترین ویژگی های بریکت گرم 
است و این نوع بریکت شناخته شده ترین محصول 
جهت حمل و نقل آسان و ایمن آهن اسفنجی در 

سطح جهان به شمار می رود.
هرمــزگان با ســهم 10 درصدی، ســومین 

تولیدکننده فولاد کشور است.

تبریز- خبرنگار کیهان:
آذربایجان  اســتانداری  بانوان  امور  مدیرکل 
شرقی گفت: 24 کارخانه و واحد صنعتی این استان 

توسط بانوان کارآفرین اداره می شود.
پروین اشراقی، از راه اندازی اولین خوشه صنعتی در 
این استان خبر داد و افزود: اطلاعات 726 زن کارآفرین 
و صنعتگر در بانک اطلاعاتی آذربایجان شــرقی به ثبت 

رسیده است.
وی با اشــاره به »طرح اشــتغال خانگــی، فراگیر و 
روستایی« و اینکه سال آینده باغ بانوان در تبریز تاسیس 

می شود و اولین خانه امن برای زنان در تبریز، به منظور 
اســتقرار 6 ماهه آنان راه اندازی شده است، گفت: شبکه 
نانــو برای دختران فارغ التحصیل صورت گرفته تا ضمن 

ایجاد شغل، تجاری سازی شود.
وی همچنین با اشــاره به حضور و فعالیت زنان در 
عرصه های کار و تولید استان گفت: زنان در مسیر و روند 
اداره و مدیریت واحدهای تولیدی با چک های برگشتی 
و تسهیلات معوقه روبرو هستند. اشراقی تصریح ساخت: 
2 درصد زندانیان اســتان، زن می باشند و سن اعتیاد در 
بین زنان کم شده و بیشتر قربانیان، زنان جوان هستند.

اهواز- خبرنگار کیهان: 
شهردار اهواز گفت: حدود 350 هزار نفر 
از مردم این شهر در 20 نقطه شهر زندگی 
می کنند که از حداقل امکانات نیز برخوردار 

نیستند.
»منصور کتانباف« در نشســت هم اندیشی با 
مدیران مســئول و سرپرستان رسانه های استان 
خوزستان اظهار کرد: اولویت شهرداری اهواز برای 
سال آینده تکمیل طرح ها و پروژه های نیمه تمام 
و توسعه امور فرهنگی و آموزش شهروندی است 

مشروط به اینکه منابع آن تامین شود.
وی یکی از مشکلات شهر اهواز را پروژه هایی 
دانست که سه ســال از زمان آغاز آنان گذشته 
است و هنوز به سرانجام نرسیده اند و خاطرنشان 
کرد: اگــر بتوانیم منابع ایــن پروژه ها را تامین 
کنیم در ســال 1397 همه آنان را به ســرانجام 

خواهیم رساند.
شهردار اهواز از فروش سه هزار میلیارد ریال 
اوراق مشــارکت عمومی برای اجرای طرح های 
زیربنایی و توسعه شهری اهواز خبر داد و اظهار 
داشت: برای تکمیل پروژه قطار شهری که عملیات 
اجرایی آن از سال 1385 شروع شده به تخصیص 
700 میلیون دلار یا معادل ریالی آن نیاز داریم.

کتانباف، بخشی از مشکل ترافیک و آلودگی 
هوا در اهواز را عدم بهره برداری به موقع از قطار 
شــهری عنوان کرد. وی میزان جرایم رانندگی 
اهواز را 700 میلیــارد ریال عنوان کرد و گفت: 
42 درصد از این مبلغ ســهم شهرداری است که 
تاکنــون فقط 10 درصد یعنی 30 میلیارد ریال 

آن را دریافت کرده ایم.
وی با بیــان اینکه در بحث آلایندگی تولید، 
انتقال و فروش نفت نیز همانند جرایم رانندگی 
سهم شهرداری پرداخت نشده است بیان داشت: 
تاکنون یک ریال پول از دولت به شهرداری اهواز 
اختصاص داده نشده اشت و از نظر قانونی دولت ها 
از اختصاص بودجه و کلانشــهرها منع شده اند 
مگر برای پروژه های خاص، پروژه خاص اهواز نیز 
درحال حاضر قطار شهری است که تا امروز اعتبار 
540 میلیارد ریال آن تخصیص داده نشده است.

شهردار اهواز با اشاره به اینکه برای زیرسازی 
آسفالت در مناطق کمتر برخوردار کلان شهر اهواز 
10 هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است گفت: این 
در حالی است که کل بودجه شهرداری اهواز در 
سال 1395 چیزی حدود 6 هزار و 400 میلیارد 

ریال بود.
کتانباف از برنامه دو ســاله شــهرداری برای 
ســاماندهی ورودی های شــهر اهواز خبر داد و 
افزود: قرارداد تکمیل ساحل شرقی کارون نیز تا 
منطقه شیبان بسته شده و استانداری وعده داده 
50 درصد از بودجه مورد نیاز آن را تامین کند.

 کلار نام تپه بیضی شــکل می باشد که طول آن از شرق به غرب 
اســت. محیط این تپه 960 ذرع1 اســت. ارتفاع آن بین 6 تا 7 متر 
می باشد. تپه مذکور البته دستی ساخته شده و تقریبا در وسط دشت 
قرار دارد. از جمع کلمه کلار+دشــت اطراف آن نام کلاردشت شکل 

گرفته است.
در تابســتان ســال 95 نماینده محترم مجلس اظهار کردند: من 
پیشنهاد می کنم به افرادی که بر فراز تپه کلار زمین مزروعی دارند و 
کشت و زرع می کنند، در جای دیگر، ما به ازا زمین داده شود تا کشت 
و کار آنان انجام بگیرد و تپه نیز محصور گردد و به عنوان قســمتی 
از نام کلاردشــت محفوظ بماند و مورد دیدار گردشگران قرار بگیرد. 
انصافا موضوع مطرح شده جالب به نظر می رسید، بعد از گذشت یک 
سال یعنی اخیرا )در سال 96( سه مرتبه به دیدار کلار رفتم. متاسفانه 
پیشــنهاد نماینده محترم تا حال عملی نشده است. گذشته از آن با 
کمال تعجب شــاهد 10 مورد حفاری در این تپه شدم یعنی هر 96 
ذرع یک گودال. این حفره های عمیق برای به دست آوردن دفینه انجام 
شــده است. این عملیات توسط چه کسانی  انجام گرفته؟ آیا چیزی 
هم به دســت آوردند یا نه؟ صاحب این قلم نمی داند. آیا مفاخر این 
دیار خود را مسئول در حفظ و موقعیت اقلیم خود می دانند یا نه نیز 
هدف این مقال نیســت آنچه را که موردنظر است اینکه؛ چرا تا حال 
این تپه محفوظ نمانده اســت؟ چه کسی یا چه کسانی واقعا مسئول 

حفظ و نگهداری آن هستند!؟
متاسفانه تپه مصنوعی کلار در این شهرستان مورد سوءاستفاده 
فرصت طلبان قــرار گرفته تا ده مورد به بهانه دریافت دفینه جراحی 
شده است. دشــت اطراف نیز به وسیله زمین خواران با بلوک و سیم 
محصور شده است. هم اکنون نه از کلار بکر خبری است و نه از دشت 

قشنگ و زیبای قبلی ...
به یاد دارم مدت ها قبل یکی از افراد مطرح در جامعه، کلاردشت 
را بهشت گمشده نامیده بود. شاید همین تلقی باعث شد کلاردشت 
به چنین روزگاری مبتلا شود. زمانی که این شهرستان بکر و اصل بود، 
در حجاب بود. اما امروز که پرده از چهره افتاده نه از کلار اولیه چیز 
قابل ذکر باقی مانده و نه ازدشت زیبای آن ... قله سر به فلک کشیده 
علم کوه نیز در جنوب غربی کلاردشــت در کنار حصار چال از ما نیز 
گله مند اســت چرا که ما نسبت به محیط زندگی خود و سالم ماندن 

آن بی تفاوت بوده ایم!؟
و زمین خواران و دفینه جویان از غفلت ما سوءاستفاده کرده اند.

زین العابدین جعفرصالحی

رئیس سازمان چای کشور گفت: از ابتدای 
امسال 10۸ هزار تن برگ سبز چای از چایکاران 
اســتان های گیلان و مازندران خریداری شده 

است.
 محمد، ولی روزبهان در جریان بازدید از کارخانه 
چای در رحیم آباد رودسر گفت: از ابتدای امسال 108 
هزار تن برگ سبز چای از چایکاران استان های گیلان 
و مازندران خریداری شــده است که ارزش تقریبی 
این میزان برگ ســبز چای  حــدود 203 میلیارد 

تومان است.
وی افزود: 166 میلیارد تومان معادل 82 درصد 
از بهای برگ سبز چای خریداری شده به چایکاران 

شــمال کشور پرداخت شد و  18 درصد از مطالبات 
باقیمانــده هر چه ســریعتر به چایــکاران پرداخت 

می شود.
رئیس سازمان چای کشور گفت:  از ابتدای امسال 
تا کنون 10 میلیارد و 200 میلیون تومان تسهیلات 
با کارمزد 4 درصد به چایکاران پرداخت شــده است 
که این تسهیلات سال آینده از محل خرید برگ سبز 
چای از چایکاران گیلان و مازندران وصول می شود.

 روزبهان در پایان افزود: کل تسهیلات پرداختی به 
چایکاران پارسال 16 میلیارد تومان بود که پیش بینی 
می شــود این تسهیلات امسال به 30 میلیارد تومان 

افزایش یابد.

ساری- خبرنگار کیهان:
معاون آموزش ابتدایــی اداره کل آموزش 
و پرورش اســتان مازندران آمار دانش آموزان 
بازمانده از تحصیل در استان را 677 نفر اعلام 

کرد.
سیدعیســی میرشــفیعی گفت: از مجموع 677 
دانش آموز بازمانده از تحصیل در مازندران تعداد 120 

تن از این کودکان شناسایی شده اند.
وی افزود: از 120 کودک واجد شــرایط تحصیل 
شناســایی شــده تاکنون 50 کودک به ســر کلاس 
درس بازگردانده شدند و مابقی کودکان هم به خاطر 
داشتن مشکلات جسمی، حرکتی و عقلی نتوانسته اند 

از خدمات آموزشی برخوردار شوند.
وی افــزود: آموزش و پرورش در ســال های اخیر 
با اعزام معلم به بیمارســتان و منازل شخصی امکان 
تحصیل را بــرای برخی از بازماندگان تحصیل فراهم 

کرده است.

میرشفیعی با بیان اینکه از سرنوشت 557 کودک 
دیگر اطلاعی در دست نیست، گفت: اگرچه آموزش و 
پرورش به طور جدی تلاش برای شناسایی این کودکان 
را ادامه می دهد، ولی احتمالا دیگر امیدی به پیدا کردن 

این کودکان در استان وجود ندارد.
معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش 
استان مازندران افزود: سامانه ستاد آموزش و پرورش 
همه ساله آمار کودکان 6 تا 11 ساله را بر اساس کد 
ملی به عنوان واجد شرایط تحصیل به کلیه استان ها 

اعلام می کند.
وی گفــت: آموزش و پــرورش مازندران علاوه بر 
پیگیری اطلاعات سامانه سناد از دهیاران، خانه های 
بهداشت و مدارش برای پیدا کردن کودکان بازمانده 

از تحصیل استفاده می کند.
میرشفیعی افزود: دانش آموز بازمانده از تحصیل به 
کودکان 6 تا 11 سال دارای شناسنامه گفته می شود 

که در هیچ مدرسه ای ثبت نام نکرده باشد.

شهردار اصفهان:

برای حل مشکل 
زاینده رود از رهبر انقلاب 

رهنمود خواسته ایم

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی زاهدان:

سیستان و بلوچستان
 جوان ترین استان کشور 

است

تا قبل از ابلاغ بودجه 97

مدیران چهارمحال و بختیاری 
برنامه های خود را در رفع 

مشکلات توسعه ای ارائه دهند

اردبیل
 شتر دوکوهانه تکثیر می کند

صادرات نخستین 
محموله بریکت گرم
 از استان هرمزگان

شهردار:

350 هزار نفر از مردم 
اهواز از حداقل امکانات 

بی بهره اند

افزایش 40 درصدی 
صید ماهیان استخوانی 

در دریای خزر

خرید بیش از 100 هزار تن برگ چای 
از چایکاران

مازندران 677 دانش آموز بازمانده از تحصیل دارد

24 کارخانه در آذربایجان شرقی توسط زنان اداره می شود

معاون آب منطقه ای آذربایجان شرقی:

پاییز 96 کم باران ترین 
طی 50 سال اخیردرآذربایجان شرقی بود

یک درصد آب هرمزگان از طریق شیرین سازی آب دریا تامین می شود

چه کسی مسئول است؟!


